

# GUY FAWKES DAY

Выполнил ученик 6Е класса

Демкин Максим

# HISTORY

- The reign of James I was a very difficult time. Catholics lived in fear. Not wanting to put up with such a life anymore, they organized a conspiracy. When James I was due to speak, the intruders decided to hide barrels of gunpowder in the basement of the House of Lords to blow them up. The plan was to awaken the people, and then the rule of the Protestants would be ended.



- Времена правления Якова I были очень непростые времена. Католики жили в страхе. Не желая больше мириться с такой жизнью, они организовали заговор. Когда Яков I должен был выступать, злоумышленники решили спрятать в подвале Палаты Лордов бочки с порохом, чтобы взорвать их. По плану это действие должно было пробудить народ, и тогда правление протестантов было бы прекращено.

# HISTORY

- But one of the conspirators warned The Lord Monteagle by writing him a letter, which he gave to the king. And when Guy Fawkes went to the basement to set fire to the powder barrels, he was caught red-handed. On the day of the execution of the criminals who plotted against the Crown, the joyful people of London decided to celebrate their salvation. They lit bonfires in the streets and burned Guy Fawkes effigy.



- Но один из заговорщиков предупредил Лорда Монтиглу, написав ему письмо, которое тот передал королю. И когда Гай Фокс отправился в подвал, чтобы поджечь бочки с порохом, он был взят с поличным. В день казни преступников, задумавших заговор против Короны, радостные жители Лондона, решили отметить свое спасение. Они разожгли на улицах города костры и сожгли на нем чучело Гая Фокса.

# GUY FAWKES NIGHT TODAY

- "Guy Fawkes night" is celebrated annually today, only the religious and political component of it has already gone. Few people remember what this holiday used to symbolize, and some people do not even know who Guy Fawkes is. However, it is celebrated no less noisy and cheerful than before. Every self-respecting Englishman should start a firework, throw a firecracker or drive a cart with a fire along the street, and even more so take part in the burning of an effigy.



- «Ночь Гая Фокса» отмечается ежегодно и в наши дни, только религиозная и политическая составляющая из нее уже ушли. Мало кто помнит о том, что раньше символизировал этот праздник, а некоторые люди даже не знают, кто такой Гай Фокс. Тем не менее, отмечается он не менее шумно и весело, чем раньше. Запустить фейерверк, кинуть петарду или же провезти по улице тележку с костром должен каждый уважающий себя англичанин, а принять участие в сожжении чучела тем более.

**THANK YOU FOR**  
**YOUR ATTENTION!**